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Slovo starosty
Vážení občané,

dva měsíce prázdnin a  dovolených 
uběhly jako voda, dětem skončilo období 
volna a začal nový školní rok. V naší základ-
ní škole se meziročně navýšil počet žáků na 
současných více než 650. Jak jsme vám již 
psali, v průběhu prázdnin probíhal ve ško-
le čilý stavební a provozní ruch. Chtěl bych 
poděkovat vedení školy za pomoc při reali-
zaci stavebních prací a  dále všem zaměst-
nancům, za jejich práci na úklidu školy po 
stavební činnosti. Všem žákům přejeme 
hodně studijních úspěchů, a zvláště našim 
prvňáčkům přejeme úspěšný start školní 
docházky.

Poslední prázdninová sobota patřila tra-
diční akci Velká Doberská 2023. Chtěl bych 
tímto srdečně poděkovat za bohatou účast 
na této akci, která je pořádána pro všechny 
občany naší obce i návštěvníky z okolí. Dě-
kuji především všem organizátorům a všem 
spolkům, kteří zajistili prodej občerstve-
ní, a  tím se také postarali o zdařilý průběh 
celé akce. Těšíme se na setkání s Vámi opět 
v  příštím roce na jubilejním 20.  ročníku 
obecních slavností – Velká Doberská 2024!

V  průběhu měsíce srpna se uskutečnil 
další výrobní výbor přípravy stavby okružní 
křižovatky silnic II/648 a II/4773 h ve stup-
ni dokumentace pro územní a stavební po-
volení. (DUSP). Na jednání bylo dohodnu-
to, že při výstavbě kruhového objezdu musí 

být vybudována provizorní komunikace na 
východní straně od plánované okružní kři-
žovatky. Předpoklad dokončení projektové 
dokumentace je do konce října. Následně 
podáme žádost o  stavební povolení a  po 
jeho vydání bude již další postup záležet na 
investorovi stavby, kterým je Moravskoslez-
ský kraj. Věříme, že by stavba mohla být za-
hájena již v roce 2025.

V sobotu 16. září 2023 se uskuteční Po-
hádkový les pro děti. Akci pořádá Komise 
pro rodinu a občanské záležitosti a proběhne 
u myslivecké chaty v Dobré od 14 do 16 ho-
din. Děti budou procházet trasu po lese, kde 
se setkají s  postavami z  pohádek a  čeká na 
ně i další překvapení. Pro malé děti je nutný 
doprovod dospělé osoby. 

Na závěr přijměte srdečné pozvání na 
tradiční zahrádkářskou „Výstavu ovoce 
a zeleniny“, která proběhne ve dnech 23. až 
24. září 2023 ve společenském sále Základ-
ní školy v Dobré. Svými výpěstky se mohou 
pochlubit všichni pěstitelé ovoce, zeleniny 
a květin. Součástí výstavy bude nová soutěž 
– O nejkrásnější živý truhlík, na kterou se 
moc těšíme. Jako už tradičně se uskuteční 
ochutnávka jablek. Překvapením bude: Za-
hradníkovo kolo štěstí. Nenechte si ujít tuto 
krásnou každoroční přehlídku, co všechno 
v  našich zahrádkách vyroste a  vykvete. Na 
Vaši účast se těší pořadatelé!

Ing. Jiří Carbol, starosta obce
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Oprava zálivu autobusové zastávky  
Dobrá střed

V měsíci září bude zahájena oprava zá-
livu autobusové zastávky Dobrá, střed ve 
směru na Frýdek-Místek. Tuto opravu si 
vyžaduje havarijní stav dešťové kanalizace 
umístěné pod zálivem autobusové zastáv-
ky, která se v  loňském roce bodově pro-
padla a  byla provizorně opravena. V  rámci 
akce dojde také předláždění propadlé části 
chodníku od zdravotního střediska směrem 
k zastávce a výměně betonových obrub, což 
by mělo také vyřešit kaluž, která se tvoří 
u přechodu pro chodce. Celá akce bude pro-

vázena omezením v průchozí šířce chodní-
ku a  dočasným přemístěním autobusové 
zastávky mezi prodejnu potravin a  hlavní 
vstup do prodejny Motozem. Dále také 
bude občasně omezen výjezd z přilehlé ulice 
za zastávkou Dobrá, střed. Za veškeré kom-
plikace se velice omlouváme a prosíme Vás 
o dodržování bezpečnosti při pohybu v okolí 
této stavby. Akce bude ukončena nejpozději 
do konce měsíce října.

Pavel Peterek, místostarosta obce

Participativní rozpočet – hlasování občanů
V těchto dnech probíhá hlasovaní obča-

nů obce v  rámci participativního rozpočtu 
obce Dobrá pro rok 2024. Toto hlasování se 
spustilo v pondělí 3. 7. 2023 a bude ukonče-
no v pátek 29. 9. 2023. Hlasovat je možno 
pouze osobně na podatelně obecního úřadu 
Dobrá v úřední hodiny podatelny. Formulář 
k  hlasování bude k  dispozici přímo na po-
datelně obecního úřadu, nebo si jej můžete 
stáhnout a  předvyplnit na webu obce. Po 
ověření Vaší totožnosti a splnění podmínek 
pro hlasování budete moci vhodit Vámi vy-

plněný formulář do připravené hlasovací 
schránky.

S  projekty, o  kterých se hlasuje a  kte-
rým by občané měli vyjádřit svou podporu, 
je možné se seznámit na webu obce v sekci 
obecní úřad – dokumenty ke stažení – parti-
cipativní rozpočet.

Přijďte prosím podpořit Vámi preferova-
ný návrh. Váš názor nás zajímá.

Pavel Peterek, místostarosta obce

Kamerový systém na multifunkčním hřišti
Na multifunkčním hřišti byla před 

prázdninami dokončena oprava umělých 
povrchů. Hřiště je již plně funkční a využí-
vané. Především z důvodu bezpečnosti dětí 

i ostatních návštěvníků sportovního zaříze-
ní, je nyní prostor hřiště nepřetržitě monito-
rován kamerovým systémem se záznamem. 
Vstupy hřiště jsou vybaveny informačními 
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Zakončení prázdnin 
VELKÁ DOBERSKÁ 2023 – DEN OBCE

V  sobotu 2. 9. 2023 proběhla tradiční 
Velká Doberská. Počasí bylo příznivé, pro-
gram pestrý a návštěvnost vysoká.

Dovolte mi, abychom poděkovali všem, 
bez nichž by tato akce nebyla taková, jaká 
byla.

Jsou to v  prvé řadě dobrovolníci, kteří 
zajišťovali technickou pomoc vystupujícím 
kapelám, byli k  dispozici po celou dobu 
akce, pomáhali udržovat pořádek v  areálu. 
Vždy ochotně a  obratem splnili úkol, který 
jim byl svěřen. Jednalo se o pana Petra Past-
vu, Kryštofa Friedela, Lukáše Krause, Marii 
Mořkovskou a Barboru Skaličkovou. Praco-
vali pod vedením pana Zdeňka Friedla, kte-
rý ke svým svěřencům přistupoval profesio-
nálním způsobem od 12. hodiny v poledne 
až do 1:30 ráno. Děkujeme.

Paní učitelky Mgr.  Magdaléna Volná a 
Marcela Bělešová nacvičily program s dětmi 
z  mateřské školy a  paní učitelky Jana Kav-

ková, Alexandra Blažková a paní asistentka 
Petra Macháčková se podílely na přípravě 
vystoupení dětí základní školy a rozhodně si 
zaslouží velké děkujeme.

Děkujeme moderátorům odpoledního 
programu, slečně Klaudii Skokanové a mla-
dému muži Benjaminu Plonkovi za zkušeně 
zvládnuté průvodní slovo.

Letos se o Vaše zdraví starali zdravotní-
ci – profesionálové – paní Marťa Vrublová 
a pan Ondřej Uherek. Děkujeme.

Dále chci poděkovat spolkům, které se 
postaraly o občerstvení hostů. 

Letos se k  pravidelné skupince přidali 
také senioři. O  prodej se postarali: Dra-
homíra Gryžboňová, Anna Zichová, Ma-
rie Křižáková, Helena Foltysová, Dagmar 
Staňková a Alena Svobodová. Také jménem 
seniorů děkuji těm, kteří jim pomohli občer-
stvení připravit. Děkujeme.

tabulemi týkající se oznámení o  monitoro-
vání sportovních prostor. Je tam také uve-
den kontakt, na koho se můžete obrátit, 
pokud dojde k situaci, že bude nutno zhléd-
nout záznam kamer.

Bezpečnost je na prvním místě. Ovšem 
docházelo bohužel i  k  poškozování majet-
ku obce, především toalet pro veřejnost, 
znečišťování prostor hřiště, nevhodnému 
chování či nerespektování provozního řádu 
hřiště. Vězte tedy, že nyní se už uličníci, kteří 

neplechu prováděli, nebudou moci schovat 
za anonymitu nepřistiženého.

Pevně věřím, že tento systém nám při-
nese jen užitek, že se budou děti i jejich do-
provod cítit na hřišti bezpečně a  že nadále 
nebudeme muset řešit opravy toalet a jejich 
uzavírání z důvodu poškození.

Užívejte si sportoviště i dětské hřiště pl-
nými doušky tak, jak je to správné a zdravé.

Ing. Ludmila Baranová, místostarostka obce
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Již tradičně jste se mohli občerstvit 
u hasičů, kteří byli připraveni Vám poskyt-
nout pitný režim i  dobrou sváču. Jmenovi-
tě děkuji z  rodiny Hrabců Radkovi, Lence, 
Kristýně, Markovi a  jeho přítelkyni Nikole 
Achillesové, Romči a Kači Ponikvovým, Jar-
ce a  Láďovi Krištofovým, Míši Muroňové, 
Láďovi Materovi, Hance a Dominiku Zelen-
kovým, Markétě Řízkové, Davidu Gaven-
dovi, Petrovi a Petříkovi Vlčkovým, Karlovi 
a  Honzovi Mikolášovým, Marceli, Vlasťovi 
a Kamilovi Kiszovým, Jarce Lisníkové, Ma-
těji Strakošovi, Míšovi Burgerovi a  Margi 
Baranové. Děkujeme.

Fotbalisté měli za úkol připravit pro hos-
ty pitný režim, a  to splnili na 110 %. Panu 
Romanu Valnému, Tomáši Helvínovi, Vít-
kovi a Tomáši Knodlovi, Lence Szczerbové 
a Martinu Budinskému tímto velice děkuje-
me.

Ani letos nechyběli myslivci se svými 
zvěřinovými dobrotami. Jejich vynikající 
gulášek a  delikatesní klobásy Vám spo-
lu s  nápoji prodávali pan Dan Hendrych, 
Adam Czap, Patrik Baláž, Veronika a  Mi-
chal Kuděláskovi, Vítězslav a  Lukáš Pant-
líkovi, Vladimír Kaloč a  Štěpán Gřunděl. 
Děkujeme myslivci.

No a poslední v  řadě stánků měli připra-
veno občerstvení naši sportovci – judisti. Paní 
Mirce, Isabele a Matěji Ruprechtovým, Kris-
tíně Halvoníkové, Standovi a  Vaškovi Kapsi-
ovým, Ivaně Cvikové, Luďkovi seniorovi, Luď-
kovi juniorovi a  Elišce Kubíčkovým, a  paní 
Pavle Prollové patří také velké děkujeme.

Pracovníci obce připravili technické 
zázemí pro vystupující i pro Vás hosty, pan 
Zdeněk Pastor pomohl s převozem materi-
álního zajištění akce, paní Jana Chobotová, 
správkyně hřiště, byla celou dobu k dispozi-
ci a starala se, aby bylo vše tak, jak má být. 
Díky vedení zkušeného pana Ing.  Tomáše 
Chýlka vše běhalo jako na drátkách. I Vám 
patří naše velké poděkování.

Nebyla by Velká Doberská bez pomoci 
úředníků obecního úřadu. Díky jejich vstříc-
nosti a  ochotě bylo vše, co se týká odměn, 
občerstvení pro vystupující, přípravy mate-
riálů pro konání akce a  v  neposlední řadě 
jejich práce v  obecním stánku připraveno 
a  zajištěno. Děkuji Vám děvčata, jste pro 
nás velkou oporou.

Za rok 31. 8. 2024 se na všechny zase tě-
šíme, tentokrát to bude jubilejní 20. ročník.

Za vedení obce  
Ing. Ludmila Baranová, místostarostka

Prázdniny skončily,  
máme před sebou další etapu roku 2023
Prožili jsem krásné dva měsíce plné 

sluníčka, letních radovánek a  dovolených. 
Jako vždycky jsou to dva měsíce prázdnin, 

které utečou neuvěřitelně rychle. Pojďme 
se ohlédnout za akcemi, které pro nás naše 
komise s vedením obce připravili.
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Bleší trh, letos poprvé na multifunkč-
ním hřišti, zahájil doberský prázdninový 
čas. Během léta jste mohli navštívit dva-
krát letní kino. Vaše účast byla vysoká, je 
dobré vědět, že naši občané žijí kulturou 
a rádi zhlédnou dobrý český film. 

Co se týká sportovců, tak ti mohli jet na 
výlet s  turisty, uskutečnilo se utkání svo-
bodní versus ženatí, mohli jste se zapojit 
do nohejbalového turnaje, plážového fot-
bálku nebo jste si mohli zahrát beach vo-
lejbal. Léto bylo na sportovní klání bohaté, 
myslím, že každý, kdo rád sportuje si mohl 
vybrat disciplínu a zúčastnit se. 

Šikovní lidé z  Dobré měli a  stále ještě 
mají možnost se zviditelnit v produktovém 
katalogu Sdružení obcí povodí Morávky. 

Naši zahrádkáři vyhlásili soutěž o  nej-
krásnější truhlík a  tak s  napětím čekáme, 
kdy bude vyhlášen vítěz.

Naše obec letos vyzvala občany, aby 
nám poskytli fotografie svých zahrad, 
květin, zákoutí svých zahrádek, abychom 
mohli ukázat v kalendáři na rok 2024, jak 
je u nás v Dobré krásně. Měli jsme z čeho 
vybírat. Bohužel kvůli nedostatečné kva-
litě jsme museli pár obrázků vyloučit, ale 
i  tak byla nabídka pestrá. Komise o  7 li-
dech svedla obrazně řečeno bitvu o  výběr 
fotografií. Až kalendář dostanete do svých 
stránek, určitě oceníte i vy krásu, která nás 
obklopuje. Dalším úkolem bylo vybrat tu 
nejkrásnější z krásných fotek. To bylo další 
těžké rozhodování. Hlasováním byl vybrán 
obraz růže, která vás při pohledu na ni za-
plaví pocitem pohody a štěstí a klidu. Vel-
kým překvapením bylo zjištění, že vítězem 

je teprve 16ti letý Vítek Černoch. Gratulu-
jeme.

Místní Knihovna připravila pro děti 
přespání v  prostorách knihovny tentokrát 
s  tématem – cesta kolem světa. Dětem se 
akce moc líbila, určitě se těší už na další.

V srpnu se uskutečnil tradiční kulturní 
den SOPM v  areálu kamenité ve Vyšních 
Lhotách. Naše obec byla zastoupena cel-
kem 57 občany. Posezení bylo v příjemném 
chládku, občerstvení a zábava byla jak pro 
děti, tak pro dospělé zajištěna. Účastníci, 
kteří chtěli si i  zatancovali country tance, 
nebo jen tak pro radost. K  tanci a  přede-
vším k poslechu hrála kapela Michal Tučný 
revival, která je v našem regionu velice zná-
má a oblíbená. Písničku „Když si báječnou 
ženskou vezme báječnej chlap“ zpívali i ti, 
kteří zpívat neumějí.

Během prázdnin a  ještě během září 
můžete hlasovat v  rámci participativního 
rozpočtu. Ve hře jsou dva projekty. Pro to, 
abyste mohli hlasovat, musíte dojít na po-
datelnu obecního úřadu, občanským prů-
kazem prokázat, že jste občan Dobré, bude 
Vám předán hlasovací lístek a  vy vyberete 
jednu z variant a vhodíte lístek do hlasovací 
schránky. Na hlasování máte čas už jen do 
konce září.

Přeji Vám všem, abyste vykročili do 
poslední třetiny roku 2023 s  úsměvem na 
tváři, plni sil a  odhodlání. Ať Vás zdraví 
neopouští a můžete si užít další akce, které 
pro Vás obec a její komise připraví.

Ludmila Baranová,  
místostarostka obce
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Poplatek za odpady rok 2023
Poplatek za odpady – sazba poplatku 

pro fyzickou osobu činí 550 Kč. Děti od 11 
do 15 let včetně – ve výši 50 % sazby.

Osvobozeni od poplatku jsou:
-  děti do věku 10 let včetně
-  občané obce Dobrá starší 80 let včetně.

Poplatek za odpady pro fyzickou oso-
bu, která má ve vlastnictví stavbu určenou 
k individuální rekreaci, byt nebo rodinný 
dům, ve kterých není přihlášena žádná fy-
zická osoba, činí 550,- Kč.

Poplatek uhraďte do 30. září 2023

Platbu možno provést hotově do pokladny 
OÚ Dobrá, dveře č. 17 nebo převodem na 
účet číslo: 

168 197 5309/0800, VS: 1337 + čp.
-  do poznámky uvádějte, za koho od-

pady platíte – vypište osoby – nestačí 
napsat rodina Čápová – platba nebu-
de přiřazena do doby, než doložíte, za 
koho konkrétně byla provedena

(zaplatíte-li převodem, známka na popel-
nici Vám bude zaslána domů)

SBÍRKA TEXTILU PRO CHARITU
Komise pro rodinu a občanské záležitosti při radě Obce Dobrá vyhlašuje charitativní 

sbírku oblečení a dalších potřeb do domácnosti pro Diakonii Broumov.

Máte doma starší nebo nepotřebné oblečení a nevíte co s ním?
Nevyhazujte ho! Dejte mu šanci na druhý život.

Co můžete darovat?
-  Věci zachovalé, čisté a nepoškozené, 

s funkčními zipy.
-  Oděvy – pánské, dámské, dětské – 

letní i zimní a oděvní doplňky.
-  Obuv – páry svázané gumičkou
-  Bytový textil – lůžkoviny, prostěra-

dla, ručníky, utěrky, záclony, látky.
-  Hračky – nepoškozené a kompletní.
-  Vatované a péřové přikrývky, polštá-

ře a deky, peří.
-  Kabelky, batohy a  drobné předměty 

z domácnosti – bez poškození.
Prosíme vše zabalené v igelitových pyt-
lích.

Dále můžete věnovat:
-  Domácí potřeby (nádobí bílé i černé, 

skleničky)
-  Menší elektrospotřebiče
-  Hygienické potřeby, drogistické zboží
-  Časopisy, noviny a knihy.
Tyto potřeby zabalené v krabicích s po-
pisem.

Sbírka proběhne:
Za Obecním úřadem u garáží
Pátek   13. 10. 2023 14:00–17:30 hod.
Sobota 14. 10. 2023 8:00–11:00 hod.

Všem dárcům děkujeme.
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Právní poradna 
pro občany obce Dobrá bude v roce 2023 probíhat ve stejném režimu jako  

v roce 2022, a to každou první středu v měsíci v době od 16 do 17 hodin v budově 
Obecního úřadu Dobrá, 2. poschodí.

Termíny: 4. 10., 1. 11., 6. 12. 2023.

Termíny uzávěrek Doberských listů na rok 2023
Pondělí

2. 10., 6. 11., 4. 12. 2023 
příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.

Technický odborník,  
místostarosta Pavel Peterek

Pavel Peterek 
se narodil v  roce 
1991, celý svůj ži-
vot bydlí v Dobré. 
Po vystudování 
stavební průmy-
slové školy v  Ha-
vířově, obor po-
zemní stavitelství, 
studoval dva roky 
na stavební fakul-
tě Vysoké školy 
báňské v Ostravě. 

Od roku 2014 pracuje na Obecním úřadě 
v Dobré a po volbách v roce 2022 se stal mís-
tostarostou obce. Je šťastně ženatý a  má tři 
děti. Mezi jeho záliby patří technika, rodina 
a sport.

Máš nějakou politickou oblast, která ti je 
nejblíže, ve které se cítíš jako ryba ve vodě?

Osobně mi je nejbližší komunální politi-
ka, protože v ní jde o záležitosti, které se týka-
jí mého okolí a místa, kde žiji. Taková práce 
má přímý vliv na lidi, kteří jsou kolem mě, 
tedy na mou rodinu, na mé přátele a souse-
dy. Výsledky práce v komunální politice jsou 
navíc lépe a rychleji viditelné, než například 
výsledky práce poslance v parlamentu České 
republiky.

Práci pro obec, zejména v oblasti technic-
kých služeb, vykonáváš už delší dobu. Zdá se 
mi, že nyní, jako místostarosta, tuto práci 
především řídíš. Co tě na této oblasti osobně 
nejvíce zajímá? Studoval jsi obor blízký tech-
nice?
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Začnu odpovídat od konce. Mám vy-
studovanou stavební průmyslovku a  ke 
stavitelství jsem měl vždy blízko. Co se týče 
techniky, tak jsem se již od mala zajímal 
o spoustu věcí kolem mě. Vždy mne zajíma-
lo, jak věci fungují a co se uvnitř nich skrý-
vá. S oblibou jsem vše rozebíral a kupodivu 
i  vždy složil zpět. Při práci pro obec jsem 
měl možnost využít své vzdělání i technické 
nadání a má přirozená zvídavost se rozšířila 
na komplexní fungovaní naší obce. Na své 
současné pozici určitě využívám toho, že 
vím, kde co v  obci máme a  jak to funguje, 
a to nejen co se týče techniky, ale i obecních 
budov a majetku. 

Tvůj kolega Jiří Carbol začínal v  Dobré 
jako komunální politik a dostal se až do po-
slanecké sněmovny a senátu. Chtěl bys také 
uspět ve vrcholové politice?

Určitě tímto směrem nemířím, jak jsem 
řekl již v  první odpovědi, soustředím se 
hlavně na naši obec. Co se týče vyšších po-
litických pozic, tak si myslím, že ještě může 
být zajímavé angažovat se v  návaznosti na 
komunální politiku také v té krajské. Práce 
v roli krajského zastupitele může mít pozi-
tivní dopady na naši obec. Tím ovšem mé 
politické ambice končí.

Co tě na politice baví nejvíce? Co tě na-
opak nebaví?

Upřímně, mne politika nebaví, ale baví 
mě věci, kterých se díky ní dá dosáhnout, 
mám rád možnost něco zlepšit.

Jaké vlastnosti a  jaké odborné znalosti 
by podle tebe měl mít ideální politik?

Podle mě by vždy měl vědět, o čem mluví 
a pokud to neví, měl by být ve svém projevu 

zdrženlivý. Dále by měl být také alespoň tro-
chu diplomat a měl by umět najít kompro-
mis.

Kandidoval jsi na koaliční kandidátce 
nestraníků a KDU-ČSL, tato strana je hod-
ně křesťansky založená. Jak moc je pro tebe 
osobně důležitá křesťanská víra?

Jsem věřící člověk a víra je pro mě velice 
důležitá, a  KDU je strana, která zastupuje 
křesťanské hodnoty. Proto se objevuji na její 
kandidátce a pomáhám udržovat její tradici 
i tady u nás v Dobré.

Na úřad místostarosty jsi nastoupil 
nedávno, překvapilo tě na obecním úřadu 
něco, co jsi nečekal?

Protože na obci pracuji již od roku 2014 
a  o  obecní politiku se také zajímám, moc 
překvapení mě nečekalo. Nicméně vždycky 
mě mrzí, když někdo přijde, aby si stěžoval 
nebo kritizoval věci, které bohužel na obci 
nemůžeme ovlivnit nebo vyřešit, i když by si 
to někteří přáli. Bohužel nejsme všemocní.

Máš v  Dobré nějaký politický sen, něco, 
co bys chtěl u nás v Dobré prosadit?

Určitě výstavbu kruhového objezdu nad 
kinem a pak také zvelebení areálu ‚Na Spar-
tě‘ tak, aby sloužil všem občanům naší obce. 
Ale těch cílů je určitě mnohem víc.

Někteří lidé si stěžují na psí a zvířecí vý-
kaly na veřejných prostranstvích. Nedalo by 
se s tím něco udělat? Napadá mne více košů, 
sáčky k dispozici a tak… Z jakých důvodů je 
komplikované najít řešení?

Byť se zdá, že je to otázka tykající se 
zvířat, musím říct, že to je hlavně o  lidech. 
O stížnostech samozřejmě víme a zdaleka se 
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netýkají jen psů. V naší obci jsme měli dva 
koše vybavené držáky na sáčky pro majite-
le pejsků, ale bohužel sáčky vždy přes noc 
zmizely. Nemyslím si, že by se u nás prochá-
zelo tolik uvědomělých majitelů psů, proto 
se sáčky začaly vydávat při úhradě poplatků 
za psa na obecním úřadě. Samozřejmě se 
snažíme udržet pořádek na veřejných pro-
stranstvích pomocí pracovníků obce … jak 
jsem řekl již na začátku odpovědi, je to hlav-
ně o lidech. 

Jak to vypadá s  kruhovým objezdem na 
křižovatce u  benzínky? Je nějaké světlo na 
konci tunelu?

Naše obec má dohodu s  Moravskoslez-
ským krajem: pokud obec zajistí projekt se 
stavebním povolením a potřebné pozemky, 
kraj postaví kruhový objezd. V  letošním 
roce jsme vybrali projektanta a  pracujeme 
na dokončení projektové dokumentace. 
V souvislosti s tím dokončujeme i řešení ma-
jetkoprávních vztahů. Myslím, že bychom 

to mohli v  příštím roce předat Moravsko-
slezskému kraji, který by následně připra-
vil a  zahájil výstavbu. Bohužel ale musím 
konstatovat, že určitě nebudeme rychlejší 
než investor Obchodního centra Dobrá, což 
může přinést problémy. Na druhou stranu 
bychom bez takového investora nebyli vů-
bec schopni řešit problém dané křižovatky, 
protože jednání o  pozemcích potřebných 
pro kruhový objezd byly původním majite-
lem pozemků blokovány.

Co se ti na Dobré nejvíce líbí?

To, že i přes blízkost města jsme pořád 
vesnickou obcí s veškerým komfortem.

Kdybys mohl mávnout kouzelným prout-
kem a něco v Dobré změnit, co by sis vybral?

Asi to, aby zase v Dobré začaly rozum-
ně fungovat restaurace a pohostinství, které 
jsou tady téměř úplně mrtvé, o  což se za-
sloužil ve velké míře i COVID.

Připravil Petr Salamon

Co je to TFA (Toughest Firefighter Alive  
= nejtvrdší hasič přežije)?

Rozhovor s Petrou Čaganovou – hasičkou tělem i duší

Jedná se o  simulaci zásahové činnos-
ti, kdy je závodník oblečen v  těžkém zása-
hovém oděvu, zásahových botách, přilbě 
a  rukavicích, na zádech si jako zátěž nese 
dýchací přístroj. Celkově má na sobě závod-
ník přibližně 15–20 kg navíc. V  této těžké 
výstroji zdolává dva metry vysokou bariéru, 
tahá 80  kg figurínu, motá a  roztahuje ha-
dice, překlápí pneumatiku, nebo vybíhá do 

různých výškových staveb, ať už se jedná 
o rozhledny nebo budovy. 

1. Od kdy se věnuješ dobrovolnému ha-
sičství a kde (SDH)?

Jako malá holka jsem do hasiče chodila, 
pak na několik let dostala přednost atletika. 
Až v roce 2019 s nově objeveným sportem TFA 
jsem se znovu přihlásila do SDH Nižní Lhoty. 



- 12 -

2. Kdy ses poprvé zúčastnila soutěže na 
vyšší úrovni než okrskové či okresní?

V  roce 2020 se mi podařilo nominovat 
na Mistrovství České republiky, bohužel 
přišla doba covidová a všechny závody byly 
zrušeny. Mistrovství České republiky se ko-
nalo o rok později a já skončila na 4. místě, 
17 setin za třetím. Mrzelo to hodně, ale dnes 
vidím, jak mě tento úspěch/neúspěch posu-
nul dál. 

3. Jaké jsou Tvoje největší úspěchy?

V  našem sportu říkáme, že největší 
úspěch je, když ve zdraví závod dokončíš. 
Na zahraničních startech a v poslední době 
už i v ČR se setkávám s tím, že ženy nema-
jí žádné úlevy oproti mužům. Stejná trať 
a stejné vybavení na sobě. Pokud bych měla 
vybrat něco konkrétního, tak můj první zá-
vod TFA Metylovice – skončila jsem posled-
ní, chtěla jsem závod vzdát, ale dokončila jsem a byl to ten základní kámen pro další 

úspěchy. 

Z Mistrovství ČR mám 4. místo (2021) 
a 6. místo (2022) a ze Světových hasičských 
her v Lisabonu také 4. místo (2022), mož-
ná to vypadá jako neúspěchy, ale ráda bych 
to zmínila jako motivaci pro ty, kterým ty 
medaile zatím unikají. Ve sportu je důležitá 
vytrvalost a přes neúspěchy vede cesta k vr-
cholu. 

V roce 2022 se mi podařilo vyhrát Aka-
demické Mistrovství ČR a  v  letošním jsem 
vybojovala stříbrnou medailí na Světových 
policejních a hasičských hrách v kanadském 
Winnipegu a o týden později jsem si dovezla 
kompletní sbírku medailí z Norského šam-
pionátu. 

4. Kolik zemí jsi už navštívila díky tomu, 
že se věnuješ požárnímu sportu?
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Loni to bylo Polsko a Portugalsko, letos 
Kanada a Norsko. Pokud vše klapne, tak ješ-
tě Španělsko, kde se konají na začátku října 
Evropské policejní a hasičské hry.

5. Kdo je Tvoje největší opora?

Moji největší oporou jsou určitě rodiče, 
kteří mě vždy podporovali a pomáhali nejen 
ve sportu. Když jim to vyjde, doprovází mě 
na závodech a vyšperkovali to tím, že si se 
mnou občas zatrénují. Pak přítel Michal, 
legenda tohoto sportu a  trojnásobný mistr 
světa, je mi obrovskou motivací a podporou. 
V  neposlední řadě sestra Monika, která si 
taky někdy TFA zaběhne. Velké poděkování 
za podporu patří mým přátelům, kolegům 
a všem, kteří fandí a podporují mě! 

6. Jaká je Tvoje profese?

Učím na zdejší škole tělocvik a přírodopis. 

7. Jaké máš plány do budoucna, jak 
osobní, tak v požárním sportu?

„Pokud chcete rozesmát Boha, řekněte 
mu o svých plánech.” Neplánuji, jen si přeji 
a přijímám. :-) 

Měli jste právě možnost poznat blíže 
Petru Čaganovou, která může být mnohým 
z nás inspirací. 

Peťko, přejeme Ti ještě spoustu sportov-
ních úspěchů, ať se ti plní Tvé sny, a  přede-
vším ať doběhneš do cíle vždy v plném zdraví.

Ludmila Baranová, místostarostka obce
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Hnízdo čápů
Čápům v  Dobré se po jarní výrazné 

úpravě a snížení hnízda na komíně budovy 
Motozem daří. Důležité je, že snížené hníz-
do přijali a vychovali další generaci mláďat. 
Letos čtyři! Fotografie dokumentují stav 
v polovině června, kdy už mladí vykukovali 
a dali se spolehlivě spočítat, a koncem čer-
vence, kdy se od svých rodičů dají rozlišit 
jen tmavším zobákem a  kdy jsme zaregis-

trovali jejich první úspěšné pokusy vyletět 
z hnízda. Během čtrnácti dnů se s mladými 
budeme loučit, hnízdo osiří, a jen staří čápi 
Řehoř a  Kordula se tady ještě zhruba do 
konce prázdnin zdrží. A pak jen nezbývá než 
doufat v jejich šťastný návrat z afrického vý-
letu z kraje jara příštího roku. 

Alena Březinová

Bleší trh pro hafany je každým rokem větší
Prostřednictvím pravidelné akce Bleší 

trh pro hafany mohou lidé v  Dobré pod-
pořit pejsky se smutným osudem z  velmi 
kvalitního a  pečujícího útulku Čtyřlístek 
pro hafany, z.s.. Letos se na přelomu červ-
na a července konal již šestý ročník událos-
ti, organizátoři získali pro hafany více než 
230 tisíc korun.

V porovnání s tradičními akcemi v okol-
ních obcích, jako jsou například různé osla-
vy, je doberský bleší trh něčím unikátním. 
Jeho posláním není jen pobavit návštěvníky, 
má i charitativní rozměr, snaží se podpořit 
pejsky v nouzi.

Akce patří pod koncept re-use (znovupo-
užití), který pomáhá snižovat množství od-
padu na skládkách. Věci, které už majiteli 
neslouží, si může koupit někdo další a využí-
vat je. Organizátoři charitativních obchůdků 
nebo různých prospěšných bleších trhů pak 
za prodej získávají peníze, které mohou da-
rovat na dobročinné účely. Například ADRA 
je věnuje dobrovolníkům, kteří pomáhají ne-
mohoucím, brněnská Nadace Veronica pod-
poruje péči o chráněná území. Bleší trh pro 
hafany patří mezi podobné projekty.

Příprava letošního blešího trhu začala ně-
kolik měsíců před jeho konáním. Organizátoři 
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v té době začali sbírat věci, které jejich vlast-
níci už nepotřebovali, ale byly použitelné pro 
jiné. Během akce se pak pořadatelé snažili, 
aby v regálech, v krabicích, na paletách, byla 
neustále bohatá nabídka zboží. 

Na akci se mi také líbilo uspořádání are-
álu. Trh mi připomínal tržiště ve Středomoří, 
měl atmosféru podobnou dovoleným u moře, 
které právě začínaly. Hlavní pořadatelka 
Aneta Kwaczková celou akci skvěle zorgani-
zovala, a to ve spolupráci se svým početným 
týmem. Pořadatelé ve světlemodrých trič-
kách s logem události působili velmi šik. 

Letos, při šestém ročníku akce, se or-
ganizátoři odvážně pustili do významného 
rozšíření. S tím pomohlo i vedení obce, ze-
jména místostarostka Ludmila Baranová. 
Bleší trh se přesunul ze zahrady u  bývalé 
restaurace Na sýpce (dnes obchůdek zejmé-
na s parfémy a dalšími zajímavými výrobky) 
na hřiště u  Základní školy Dobrá, kde byl 
prodávaný sortiment kryt velikým obecním 
stanem.

Trh byl hodně propojen s místními pod-
niky, organizacemi, institucemi. V  jednom 
ze stánků organizátoři prodávali pivo od 
malého Vojkovického pivovaru U  koníčka. 
Svůj stánek měla také knihovna, malování 
na obličej, cirkus bez šapitó, tým projektu 
Dobrosadu, který chce obnovit starý sad 
v obecní části Vrchy. Již tradičně patří na ta-
kové akce stánek místní kavárny/cukrárny 
Monikafé. 

Členové několika komisí, a nesmím za-
pomenout na místní skauty, se postarali 
o  zábavu pro děti – připravili několik sta-
novišť, kde byl prostor také pro environ-
mentální výchovu. Děti poznávaly zvířátka, 

učily se zasadit květiny, vzdělávaly se, jak 
se má správně třídit odpad. Ale měly i jinou 
zábavu, například si mohly zaskákat ve ská-
kacím hradu nebo si vystřelit z  luku. Účast 
lidí z obecních komisí koordinovala členka 
kulturní komise Jana Duxová.

Akce byla úspěšná, vynesla pejskům více 
než 230 tisíc. Organizátoři peníze věnují 
útulku Čtyřlístek pro hafany, který pomáhá 
týraným, opuštěným, starým a  nemocným 
pejskům, přitom je nedrží v malinkých kot-
cích, jako některé jiné útulky. 

Přesunutí na školní hřiště umožnilo 
i  další vylepšení akce. Organizátoři využili 
pódium v  areálu – letos poprvé měl Bleší 
trh pro hafany i své dva kvalitní moderátory, 
oba byli spojeni s  Rádiem Čas. Moderátor 
rádia Honza Gavelčík mi v průběhu třetího 
dne řekl, že když blíže poznal celou akci, byl 
spokojený a moc se mu tam líbilo. 

Moderátoři pomohli s  realizací soutěže 
o ceny a při předávání výher zjistili, že hod-
ně lidí přijelo na doberský bleší trh z okol-
ních vesnic a měst. A to je další důvod, proč 
by akce měla mít v  Dobré své stálé místo. 
Kromě charitativního (environmentálního) 
rozměru může přilákat lidi z blízkého i širší-
ho okolí, aby se přijeli do naší obce podívat. 
Může se jednat o nový důvod pro návštěvu 
naší vsi.

Zájem dětí o  připravený doprovodný 
program byl menší než organizátoři čekali. 
Možná takových stanovišť mohlo být méně, 
ale protože se jednalo o  nový prvek v  kon-
ceptu akce, úplně bych tuto myšlenku neo-
pouštěl. Třeba příští rok budou návštěvníci 
s  tímto programem počítat a  vezmou s  se-
bou více dětí.
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Kulturní den SOPM

Občané z okolí řeky Morávky se společně 
bavili ve Vyšních Lhotách

Představitelé mikroregionu Sdružení 
obcí povodí Morávky se snaží sdružovat své 
občany prostřednictvím rozmanitých spole-
čenských akcí. Na třetí srpnovou neděli při-
chystali v  areálu Kamenité pod beskydský-
mi kopci ve Vyšních Lhotách Kulturní den 
SOPM. Ve spolupráci s  Kristýnou Pumro-
vou, projektovou manažerkou sdružení 
obcí, uspořádali pro obyvatele deseti vesnic 
velmi příjemné odpoledne. Návštěvníci si 
užili také hezké slunečné počasí.

V areálu byla dostatečná nabídka zábavy 
pro děti, mnozí dětští návštěvníci si nechali 
pomalovat tvář ve stánku u vstupu. Také si 
zaskákali ve dvou nafukovacích hradech. Je-
den poskytla místní KDU-ČSL a druhý spo-
lečnost EKO–KOM a.s., která se zaměřuje 
na osvětu třídění odpadů. Možnost povozit 
se na koníkovi samozřejmě nemohla chybět.

Své zajímavé výtvory prezentoval Taju-
plný svět podivuhodných her Jiřího Šebes-
ty, který sídlí v Pražmě. Byly to promyšleně 
zhotovené hry z  různých recyklovaných 
materiálů. Děti a nejen ty mohly například 
přesunovat kuličku do jamek pomocí jed-
noduchých nástrojů a  pohybů, například 
s  využitím síly větru, vystřelením pomocí 
houpačky, apod. Autor her uvedl: „Nabízím 
vám nezapomenutelný zážitek, který zamotá 
hlavu fantaskními příběhy.“ 

Kvalitní kávu a  chutnou domácí limo-
nádu nabídla firma Zrnko kafe, která také 
sídlí nedaleko, v  Raškovicích. Dováží svůj 

sortiment, kávu či kakao, z  jižní Ameriky. 
Kromě věcí ke spotřebě na místě nabízeli 
tito zajímaví podnikatelé z  maličké společ-
nosti i jiné originální zboží k prodeji, napří-
klad ovocný sirup, lapače snů, různé sladké 
kuličky, kamínky. Byli ochotní si povídat se 
zákazníky, například předávali informace 
o kávě, o bylinkách, i o spiritualitě jihoame-
rických Indiánů. 

Na sever Ameriky, na tehdejší Divoký 
západ, jsme se pak vydali díky koncertu 
kapely Michal Tučný Revival Band, hlav-
ního programového bodu Kulturního dne 
SOPM. Na akci přišlo mnoho lidí staršího 
věku a mnozí z nich si při poslechu country 
muziky legendárního Michala Tučného za-
vzpomínali na mladá léta. Někteří návštěv-
níci využili prostor pro svou vlastní zábavu, 
skupinově tančili tradiční country tance za 
doprovodu kapely. Měl jsem pocit, že je na-
cvičovali dlouho dopředu.

Koncert měl dvě části. Písně z jeho první 
části jsem většinou neznal, ale ke konci za-
hráli několik slavných skladeb muzikanta 
Tučného, například Poslední kovboj, Když 
si báječnou ženskou, … Výběr revivalové ka-
pely byl pro všechny dobrou volbou. 

Program se odehrával i před pódiem. Na 
začátku se představili představitelé všech 
okolních obcí, byli mezi nimi starší i mladší 
politici, muži i ženy. V době, kdy kapela od-
počívala, se konala soutěž o ceny. Losovala 
se čísla, která návštěvníci získali na začátku 
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při vstupu do areálu. Výhrou byly například 
různé pochutiny nebo také popelnice. Celý 
kulturní den hezky moderoval Petr Tesarčík, 
předseda Sdružení obcí povodí Morávky 
a starosta Vojkovic.

Společná akce obcí povodí Morávky se 
nejspíše uskuteční i příští rok. Pořadatelka 
Kristýna Pumrová z Dobré má již nyní něja-
ké další nápady.

Petr Salamon

Plážový fotbálek
Dne 26. 8. 2023 proběhl již 16. ročník 

plážového fotbálku 3+2. V nádherném are-
álu U  Bobra v  Raškovicích soutěžili hráči 
nejen o krásné a hodnotné ceny pro ty nej-
lepší, ale i v tombole po skončení turnaje pro 
všechny hráče. Všichni účastníci si pochva-

lovali opravdu skvělou svačinku z  domácí 
kuchyně a kvalitní hřiště se zázemím. Díky 
patří p. Návratovi za fotodokumentaci, kte-
rou můžete zhlédnout na facebooku obce 
Dobrá a  následně jmenovaným, za štědré 
příspěvky do tomboly. 

Drakiáda 
Zveme všechny příznivce dobré zábavy na další ročník Drakiády. Sejdeme se 

7. 10. 2023 v 10 hodin na Vrchách za Vodárnou. Pro děti budou připraveny balíčky 
a pro všechny přítomné občerstvení. Bude následovat i mini tombola, jako v minu-
lých letech. Doporučujeme vhodnou obuv. Těšíme se na hojnou účast a spoustu dráč-
ků na obloze. Za deště se akce přesouvá na neděli 8. 10. 2023. Bližší informace na 
tel. čísle 723 806 364. 

Za sportovní komisi obce Dobrá, René Křižák
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Obec Dobrá, Hospůdka Kačabar, restau-
race Kolovna, pivovar Radegast, Hyundai 
Mobis, Hyundai Glovis, autoservis L. Mlčák, 
kosmetika Santini (p. D. Santini), Barvy-laky 
(p. Ramíková), Y-COFFEE (p. M. Flössner), 
večerka naproti Oráče (p. Vránová).

Umístění v plážovém fotbálku je násle-
dující:

1. místo – Filip Křižák, Petr Jursa, To-
máš Cihlář

2. místo – Dalibor Hájek, Petr Hadaš-
čok, Vlastik Kalmus, Josef Studenič, Jakub 
Šaněk

3. místo – Matěj Flössner, David Šretr, 
Vašek Lumbert, Filip Lumbert

Do minulého čísla Doberských listů se 
bohužel nevešly fotky z turnaje v nohejbalu, 
tak alespoň nějaké nyní.

Sportovní komise obce Dobrá

Pozvánka 
Příznivce cykloturistiky zveme v sobotu 23. 9. 2023 na cyklistický výlet dlouhý 

cca 50 km. Z Dobré pojedeme přes Skalici na Frýdlant nad Ostravicí, dále nastoupá-
me na vrstevnici pod Solárku a objedeme celý hřeben Ondřejníku a zpět domů. 

Sraz bude v sobotu 23. 9. 2023 v 9:30 před vlakovým nádražím Dobrá u Frýd-
ku. Prosíme zájemce, aby se hlásili na tel.: 775 933 551 a těšíme se na vaši účast.

Renáta Friedlová

Sportovní klub 
zve příznivce turistiky na 3. výšlap tohoto roku, a  to v  sobotu 7. 10. 2023. 

Cílem bude Filipka, pojedeme vlakem do Návsí, dále pěšky na Filipku, kde se občer-
stvíme. Zpět přes Alej dobra a kolem zvoničky do Hrádku. Odtud vlakem zpět domů. 
Trasa není dlouhá, cca 10 km. 

Sraz na vlakovém nádraží Dobrá u Frýdku v sobotu 7. 10. 2023 v 07:10 hod. 
Prosíme zájemce, aby se přihlásili na tel. 775 933 551. Těšíme se na vaši účast 

Renáta Friedlová
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Podzim a konec roku v kultuře
Drazí příznivci kultury,

prázdniny jsou za námi, dovolené zvěč-
něny na fotkách, zahrádky postupně vy-
dávají své poslední plodiny a  před námi je 
výhled na pozvolné podzimní ochlazování 
a  stmívání. Ale i  toto roční období má své 
osobité kouzlo, a to nejen v samotné promě-
ně přírody kolem nás, ale i  v  možnostech, 
jak naložit s časem, který s ubývajícím svět-
lem jistě budeme mít.

Dovolte mi tedy nabídnout pár kultur-
ních tipů, jak tento čas využít.

Od 15. října budou nedělní večery 
v  Dobré patřit tanci. Účastníci tanečního 
kurzu budou mít možnost pod vedením 
pana Martina Náhlého a jeho partnerky po-
znávat taje standardních tanců a  aspoň na 
chvíli se ohřát v  tancích Latinské Ameriky 
(viz plakátek v  tomto vydání Doberských 
listů).

Tyto taneční kurzy budou zakončeny 
společenskou Tančírnou pro veřejnost, 
a to sice v sobotu 26. listopadu. Mezitím si 
můžete zpříjemnit večer 21. října divadel-
ním zájezdem do Divadla Jiřího Myrona na 
představení Oliver! – oblíbená muzikálová 
klasika pro celou rodinu. Na kterou máme 
pro velký úspěch rezervováno 40 vstupenek 
(viz plakátek). V  sobotu 28. října můžete 
oslavit narozeniny samostatného českoslo-
venského státu s  celou rodinou divadelní 
pohádkou Ferda mravenec v  cizích služ-
bách v  podání Nezávislé divadelní scény 
SemTamFór. Jsem velmi rád, že se 4. listo-
padu, v  rámci svého turné, v  Dobré před-
staví Michal Horák – písničkář a  vítěz 

Českého slavíka 21 v kategorii Objev roku. 
(https://cs.wikipedia.org). Předprodej vstu-
penek začne 25. 9. 2023 na Obecním úřadě 
v  Dobré v  kanceláři č. 17 přednostně pro 
občany s  bydlištěm v  Dobré. Volný prodej 
bude probíhat od 2. 10. 2023. Začátek pro-
since bude ve znamení výstavy obrazů paní 
Marcely Brodové a  dalších talentovaných 
malířů z Dobré a okolí. Adventní dobu od-
startujeme již tradiční akcí Rozsvěcování 
vánočního stromu na 1. neděli adventní, 
která letos vychází na 3. prosince. A rázem 
se dostáváme ke konci roku a jeho poslední 
akci. Tou bude koncert Doberského chrá-
mového sboru v kostele sv. Jiří, na který jste 
rovněž srdečně zváni.

Krom výše zmíněných kulturních akcí 
budou probíhat i  kulturní akce pořádány 
dalšími komisemi či spolky, jejichž aktivita 
mě velice těší a rozhodně stojí za pozornost, 
např. Výstava ovoce a zeleniny nebo country 
večery U Pantlíka.

Přeji vám krásné kulturní prožitky.

Jan Marenčák,  
předseda Komise pro kulturu a školství
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Vrchol zahrádkářské sezóny je za dveřmi!

Podzimní výstava zahrádkářů  
23.–24. září 9.00–17.00 hodin

S počátkem babího léta nám zahrádká-
řům pomalu začíná nejkrásnější roční ob-
dobí, a  tím je sklizeň. Vrcholem naší práce 
pak bude naše již tradiční podzimní výsta-
va, která se letos bude konat 23. a 24. září 
v multifunkčním sále Základní školy Dobrá. 
Letos je výstava pořádána za podpory Ze-
mědělského družstva vlastníků Nošovice 
a společnosti Sady Životice spol. s r.o.

Jako každým rokem se můžete těšit na 
výstavu ovoce a  zeleniny, květin a  pokojo-
vých rostlin – svou úrodou se pochlubí nejen 
členové ČZS Dobrá, přispět svými výpěstky 
může kdokoliv. Nebude chybět ani výstava 
masožravých rostlin, která v  loňském roce 
sklidila velký úspěch, letos doplněná výkla-
dem o jejich pěstování. Svou účast přislíbil 
i spolek včelařů a již tradičně se výstavy zú-
častní i žáci Základní školy v Dobré.

Novinkou letošní výstavy je Soutěž o nej-
krásnější truhlík – do soutěže se totiž může 

přihlásit každý, je určená široké veřejnosti, 
nejen členům ČSZ Dobrá. O výherci budou 
hlasovat všichni návštěvníci výstavy a  tři 
nejhezčí truhlíky se mohou těšit na výhru.

Letos již popáté bude součástí naší výstavy 
Zahradníkovo kolo štěstí, při kterém ani letos 
nikdo neodejde domů s prázdnou. V minulých 
letech se nám sešlo velmi mnoho krásných cen 
a zajímavých výher, mezi které patřilo s láskou 
vypěstované ovoce a zelenina, venkovní i po-
kojové rostliny, skvělá domácí marmeláda, 
med, zavařeniny a zahradnické pomůcky a ne-
jinak tomu jistě bude i letos. Ceny do soutěže 
věnují stejně jako v předchozích letech členo-
vé a sympatizanti ZO ČZS Dobrá – pokud se 
vám tedy na zahrádce přebývají cukety, či jiná 
zelenina a ovoce nebo se vám v přemíře roz-
rostly květiny, přineste je do tomboly a udělej-
te tím radost ostatním!

Občerstvení z  domácí kuchyně je jako 
každým rokem zajištěno.

Program výstavy:
pátek 22. září
11.00–17.00 hod  příjem truhlíků do soutěže O nejkrásnější truhlík
   příjem výstavních exponátů (ovoce, zelenina, květiny, pokojové rostliny,  
   tvarově zajímavá zelenina nebo ovoce, různé deformace, srůsty, patvary,  
   neobvyklé zbarvení, obří plody a jiné) příjem cen do tomboly
sobota 23. září
9.00 hod   zahájení výstavy za účasti zastupitelů obce Dobrá
14.00–16.00 hod  pěstování masožravých rostlin – na dotazy odpovídá Petra Carbolová
neděle 24. září
10.00–12.00 hod  ochutnávka jablek
15.00 hod  ukončení hlasování soutěže O nejhezčí truhlík
16.00 hod  vyhlášení vítěze soutěže O nejhezčí truhlík
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Členové klubu seniorů prožili v srpnu  
dvě hezké akce

20. 8. jsme se byli pobavit v  areálu Na 
Kamenitém, kde SOPM již tradičně pořádá 
setkání občanů obcí kolem naší řeky Moráv-
ky. Při hudbě jsme si mohli nejen zazpívat, 
ale i zatančit. Děkujeme Obecnímu úřadu, že 
nám tuto návštěvu umožnil zajištěním auto-
busu. Druhým naším cílem byla Lysá hora. 
V počtu 41 osob jsme ji zdolali 31. 8. Ne však 
výšlapem pěšky, nýbrž autobusem. Všichni 
jsme byli spokojeni. Počasí nám přálo a ně-
kteří byli na vrcholu poprvé v životě.

V sobotu 2. září jsme prvně v historii Vel-
ké doberské otevřeli stánek s občerstvením. 
Do akce se zapojily nejen ženy, ale i  muži. 
Doma se pekly dobrůtky, připravovali uto-
penci s cibulí, o které byl velký zájem. Díky 
sponzoru, řeznictví Carbol, se dal náš príma 
kuchař, za pomocí několika členek, do vaře-

ní zelňačky. Vařila se na zahradě a pan ku-
chař si nenechal do výroby kecat. Proto asi 
byla taková chutná. Dostalo se nám pochva-
ly třeba i od dětí, nebo i zahraničních hostů. 
Doufám, že nám to dodá elán i  pro příště. 
Těšíme se na další zajímavé akce.

Za klub seniorů, Drahomíra Gryžboňová
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Základní škola Dobrá informuje…

Školní rok začal…
V pondělí 4. září byl zahájen nový školní 

rok. Téměř 650 žáků jsme společně s panem 
starostou přivítali nejprve školním rozhla-
sem a poté jsme se přesunuli do sálu školy, 
kde na svůj první školní den nedočkavě če-
kalo 65 prvňáčků. Pro vzpomínku na tento 
den obdrželi prvňáčci knížku pro první čte-
ní, dárkovou tašku obce Dobrá a  kornouty 
s dobrotami. 

Po dvou měsících odpočinku se žáci 
vrátili do školních lavic a  přivítala je jako 
každý školní rok o  trochu krásnější ško-
la. Byla provedena rozsáhlá rekonstrukce 
chodeb v  2. patře nové budovy, díky kte-
ré vznikly útulné světlé prostory s  novým 
osvětlením, podlahovými krytinami, ná-

bytkem a  čtenářským koutkem. Naším cí-
lem je, aby se u nás žáci i zaměstnanci cítili 
dobře, a  tak klademe důraz na příjemné 
a estetické prostředí.

Od tohoto školního roku jsme navýšili 
kapacitu školní družiny na 180 dětí v 6 oddě-
leních. Bohužel se potýkáme s nedostatkem 
prostoru, a  tak 4 oddělení jsou umístěna 
v  budově staré školy a  2 oddělení v  budově 
nové školy. O své prostory se dělí s kmenový-
mi třídami, proto jsme je částečně dovybavili 
novým nábytkem. Děkuji našemu zřizovateli, 
obci Dobrá, za podporu a spolupráci a paním 
uklízečkám za „nekonečný“ náročný úklid 
při těchto prázdninových rekonstrukcích. 

(pokračování na str. 27)



9/2023

- 23 -



- 24 -



9/2023

- 25 -



- 26 -



9/2023

- 27 -

Okénko školní družiny
Není to tak dávno, kdy jsme Vám a dětem 

přály krásné léto a  prázdniny plné zážitků 
a  již máme před sebou nový školní rok. Vel-
mi se těšíme na nové prvňáčky a samozřejmě 
i na děti, které do našeho družinového kolek-
tivu patří. Pro všechny jsme si připravily vel-
ké množství různých volnočasových aktivit. 
Hlavní z nich bude práce na projektu Les ve 
škole, do kterého se zapojí všech šest oddělení 
školní družiny a některé třídy prvního stupně. 
Cílem tohoto projektu je být s dětmi co nejvíce 
v přírodě, dát dětem příležitost vnímat příro-
du všemi smysly ve všech ročních obdobích. 

Chceme děti více seznámit s lesem a přírodou 
kolem nás a  vytvářet krásné výtvarné věci 

(dokončení ze str. 22)

Rychlý vývoj technologií znamená, že ne-
ustále investujeme do technického vybavení 
a IT výukových pomůcek pro žáky, letos tato 
částka dosáhla na téměř 800 000 Kč. Finanč-
ní dary, které jsme letos obdrželi, jsme využili 
na nákup pomůcek pro rozvoj nadaných žáků 
a pro rozvoj čtenářské gramotnosti. Dárcům 
a také Klubu rodičů velmi děkujeme.

Před námi je 10 měsíců, které přinesou 
nejen nové příležitosti k učení, ale také růz-

né akce, projekty a  zajímavé zážitky, kte-
ré nás budou určitě bavit a  o  které se rádi 
s  Vámi prostřednictvím Doberských listů 
podělíme.

Všem našim učitelům, asistentům, vy-
chovatelům, provozním zaměstnancům, za-
městnancům školní kuchyně, všem žákům 
a  jejich rodičům i  všem našim podporova-
telům a  vedení obce přeji dobrý školní rok 
v Dobré!

Mgr. Radka Otipková, ředitelka školy
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z přírodnin, které si děti z vycházek samy při-
nesou. Zároveň doufáme, že si děti uvědomí, 
že jsou součástí přírody a naučí se, jak se k ní 
chovat. Příroda nám vše vrátí.

Do tohoto mezinárodního projektu, 
který probíhá v 28 zemích světa, je zapoje-
no v ČR více než 400 základních škol a my 
jsme se stali jednou z nich. Práci na tomto 
projektu jsme zahájili již minulý školní rok 

a na základě splnění potřebných aktivit jsme 
obdrželi certifikát Lesní třídy a zároveň jako 
dárek jsme získali patronaci na 10 m² na 
Ještědském hřebeni a  stali se součástí no-
vého pralesa pod Ještědem. Tento certifikát 
děti motivuje k  další práci a  výpravám ven 
za poznáním. Těšíme se na spoustu krás-
ných zážitků v přírodě.

Vychovatelky ŠD

Mateřská škola Dobrá informuje…

Zprávičky z naší školičky
Vážení rodiče, čtenáři, milé děti… 

Chtěla bych Vás srdečně pozdravit v no-
vém školním roce. Letní období nám zamá-
valo a my vykračujeme vstříc novým chvílím 
a zážitkům, na které se moc těšíme. Hledíme 
vpřed s velkým očekáváním, co nás všechno 
čeká, co nás všechno mile překvapí, čemu 
budeme čelit. Věříme, doufáme, že nebu-
deme muset čelit žádným nepříjemnostem 
a  společně nám půjde o  jedno: o  spokoje-
nost našich dětí, o jejich poctivou přípravu 
na školní léta a o podporu jejich nezištného 
a krásného dětství. 

V přípravném týdnu to v naší MŠ vypa-
dalo jako ve včelím úlu, kdy každá jednotlivá 
včelička nelenila, ale pilně pracovala, aby-
chom společně pro děti připravily prostory, 
které budou jejím srdíčkům příjemná, které 
budou funkční. Vzhledem k letním opravám 
a rekonstrukcím v naší MŠ (elektroinstala-
ce, toaletních prostor – geberity v některých 
třídách), byly tyto přípravy mnohem nároč-
nější, ale díky ochotě většině zaměstnan-
kyň MŠ, přidat ruku k dílu, se vše vydařilo 
uklidit včas. Děkuji veškerému personálu 
– jak provoznímu, tak pedagogickému, za 
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jejich houževnatou práci, vytrvalost, ochotu 
a také za každodenní úsměv na tváři. 

Děkuji také všem z  vedení obce Dobrá 
i  za uplynulý školní rok, kdy byli pro naši 
mateřskou školu velkou oporou a  podpo-
rou. A těšíme se na další spolupráci. 

V  neposlední řadě chci také poděkovat 
zákonným zástupcům dětí, kteří do nás 
vkládali a nadále vkládají tak velkou důvěru 
a svěřují nám do péče své milované ratolesti. 
Děkujeme za Vaši spolupráci a každodenní 
otevřenost. Děkuji také dětem, které nás na 
každý den potěšují svým úsměvem. 

Jednotlivé třídy a  šatny jsou díky perso-
nálu MŠ krásně nazdobeny a  připraveny na 
první krůčky našich nejmenších. Přeji nejen 
dětem, ale všem zákonným zástupcům, per-

sonálu MŠ, vedení obce Dobrá a všem čtená-
řům, abychom začali psát ten nový čistý list 
s  velkým srdcem, které je otevřené pro nové 
zážitky, nová poznání, přátelství a zkušenosti. 

S přáním laskavého nového školního roku 
Mgr. Jana Maďová (ředitelka MŠ)
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Cesta kolem světa – tábor 1. a 3. oddílu
Po celém roce čekání jsme se koneč-

ně zase setkali v  sobotu 29. 7. před farou, 
všichni natěšeni na tábor. Letos byl na Vosí 
louce kousek od Libavé, kde jsme jeli vla-
kem s několika přestupy a pak šli kus cesty 
pěšky přímo do tábora. Tam na nás čekaly 
dvě šikovné kuchařky s  výborným jídlem, 
ale než jsme se pořádně najedli po náročné 
cestě, rozdělili jsme se do tee-pee cca po 6 li-
dech a vybalili jsme si věci, které již na nás 
čekaly v táboře.

Po obědě nás čekal kratší program, kte-
rým jsme se rozdělili do týmů a následně si 
vyráběli vlajky a  vymýšleli názvy, které zně-
ly například: Rychlíci, Buzoláci nebo České 
dráhy. Z toho už jde trochu poznat, že téma 
tábora bylo „Cesta kolem světa“.

Po dobu tábora jsme se snažili pomáhat 
Willimu Fogovi a  jeho „podržtašce“ překo-
návat nástrahy, které na něj nastražila Jessica 
se svou pomocnicí Grétou. Totiž, Will se vsa-
dil s Jessicou o 100 000, že za 14 dní objede 
svět a ona se snažila mu to překazit.

Každý den jsme měli tematický program 
ke státu, ve kterém se zrovna Will se svým 
parťákem nacházeli. Třeba v  Řecku jsme se 
zúčastnili olympijských her, v Brazílii jsme se 
šli podívat na brazilský karneval a v Japonsku 
jsme si zahráli sumo zápasy v podobě bahen-
ních zápasů. Za tyto hry jsme dostávali pení-
ze a jelikož Willy stihl objet svět za 14 dní, tak 
nám za ně uspořádal hostinu.

Po dobu tábora nesmělo chybět ani kla-
sické vaření si na ohni, workshopy ani další 
typicky skautské aktivity jako například: luš-
tění šifer, lukostřelba a další …

Letos nám sice počasí moc nepřálo, ale 
i tak jsme si to užili a jako správní skauti se 
přírodním podmínkám přizpůsobili. Kvůli 
dešťům a  pochmurnému počasí se však ne-
mohly každý večer konat společné táboráky, 
proto si každé tee-pee zapalovalo svůj vlastní 
oheň a panovala příjemná atmosféra alespoň 
v malém kruhu, když nemohla ve velkém.

Během tábora jsme měli taky dvě mše 
svaté, při kterých jsme zpívali a hráli.
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Přežít, přehrát, přelstít – kdo přežije Morávku!
Tentokrát jsme se nesešli před farou, 

jak tomu bývá zvykem, ale na nejbližším 
parkovišti k táboru. Vezli nás tam totiž ro-
diče. Natěšeni na tábor (pro některé popr-
vé) a na nové zážitky jsme si naložili věci do 
dodávky a vydali se směrem k táboru, kde 
na nás čekali vedoucí a  pochmurné poča-
sí. Hned po příchodu a vybalení se, jsme se 
podle dopisu, který jsme dostali, rozdělili 
do týmů. Poté jsme si každý tým vyrobili 
týmové vlajky a kůly, na které se nám zapi-
sovaly body.

Během tábora jsme hráli různé hry po-
dle televizní show – Kdo přežije, což bylo 
i  tématem tábora. A  každý den se dva nej-
hůře umístěné týmy vydaly na kmenovou 

radu, kde se mezi nimi odehrál duel, např. 
kdo udrží déle litrovou láhev vody, kdo dříve 
zabije hřebík apod. Vítězný tým mohl vyřa-
dit na nadcházející den jednoho protihráče. 
Aby to ale nebylo jenom o týmu, každý den 
se taktéž hrála hra o  individuální imunitu, 
která mohla ochránit jedince, který ji vyhrál, 
před vyřazením na kmenové radě.

Na táboře nechyběl velmi oblíbený odpo-
lední klid, který si každý užíval podle svého, 
např. opalováním se, hraním fotbalu či klíd-
ku v hamakách. Taktéž jsme měli worksho-
py, kde jsme si mohli vybrat činnost, která 
nás baví či nás zaujala. Na táboře nechyběly 
večerní táboráky s kytarou a hromada pře-
padů, která na nás čekala na hlídkách.

Celý tábor jsme ukončili slibovým oh-
něm, který toho pro skauty hodně znamená. 
Každý rok při něm přivítáme nové světlušky 
a vlčata a ani tento rok tomu nebylo jinak.

Poslední den si pro nás až na tábořiště 
přijeli rodiče. Měli tak možnost podívat se, 

jak tábořiště vypadá. S novými zážitky a dob-
rou náladou jsme se loučili a po boku rodičů 
opouštěli Vosí louku a odjížděli domů. Uteklo 
to tak rychle… tak snad zase za rok.

Lucie Beloritová  
a Barbora „Druid“ Chodúrov
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Pro některé z  nás tento tábor nebyl jen 
o  hrách a  nových zážitcích. Připravovali 
jsme se totiž na skautský slib a vstup do ve-
dení, a abychom byli co nejlépe připraveni, 
tak jsme během tábora plnili různé úkoly 
a  museli jsme se vžít do různých situacích 
a vyřešit je, jako správní skauti.

Během tábora, jsme se taktéž vydali na 
Bílý kříž, který se ne všem líbil, protože ně-
kteří z nás se v ten den rozhodli plnit výzvu 
bosé nohy na 24 hodin.

V druhém týdnu tábora nás opustily nej-
mladší účastnice z družiny Lištičky a  tábo-
rová hra se trochu musela změnit. Už jsme 
nehráli za týmy, ale každý sám za sebe.

Pomalu jsme se začali chystat na slibový 
oheň, jenž je takovým zakončením tábora 
a pro nás pro skauty to je významná událost. 
A dříve, než jsme se nadáli, tak byl tady. Jak 
dovršovala stavba slibového ohně, tak dovr-

šovaly i přípravy na skautské sliby a jeden vl-
čácký. A když už bylo večer vše připravené, 
vydali jsme se na slibování. Zbytek večera 
jsme si pak užívali u slibového ohně.

Další dny nás čekalo už jen balení a bou-
rání tábora. A když bylo vše hotové, natěšení 
jsme se vydali zpět k parkovišti, abychom ro-
dičům mohli povykládat naše suprové zážitky.

Patrik David

Skautské středisko Doberčata děku-
je Moravskoslezskému kraji za finanční 
podporu táborů v rámci projektu „Skaut-
ské tábory Doberčat 2023“.

Této podpory si velice vážíme a jsme za 
ni vděční.

Wooden cup 2023

11. ročník letního turnaje ve šprtci 4. 8. 2023
Dne 4. 8. 2023 se uskutečnil už v pořadí 

11. ročník našeho prestižního letního turna-
je s názvem Wooden cup. Letos se k tomuto 
turnaji sešlo celkem 7 hráčů, kteří byli roz-
dělení do dvou skupin. Ani letos nechyběl už 
podruhé náš oficiální partner pro tento tur-
naj Pivovar Radegast, který věnoval karton 
dvanáctistupňového piva pro vítěze, tímto 
mu děkujeme za přízeň.

Ve skupině A se mezi sebou střetli PETR 
HADAŠČOK, VLASTIMIL KALMUS, JO-
SEF STUDENIČ a DALIBOR HÁJEK.

Druhou skupinu B sestavili pouze tři 
hráči, a to JOSEF SVOBODA, VÍTĚZSLAV 
FOLTÝN a LADISLAV HÁJEK.

Bylo vidět, že tento letní turnaj má čím 
dál větší kvalitu, protože to byla bitva se 
vším všudy hned od prvního kola. Vlastík 
Kalmus vyzval k  prvnímu kolu Josefa Stu-
deniče a  bylo se na co dívat. Pepa, který 
naskočil po dlouhé době, měl co dělat, aby 
se do toho znovu dostal. Vlastík byl však ro-
zehranější a dokázal si tento zápas pohlídat 
a zvítězil 2:0.
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V prvním kole skupiny A se ještě střetli 
dva ostřílení borci a  kandidáti na tuto nej-
prestižnější trofej Petr Hadaščok s  Dalibo-
rem Hájkem. Po velmi dramatickém boji 
nakonec zápas zvládnul Petr, jenž dokázal 
Dáju porazit 3:2.

Skupina B byla taky hodně zajímavá. 
Vítězslav Foltýn se utkal s Ladislavem Háj-
kem a o zábavu nebylo nouze. Víťa, kterému 
chyběl krůček k  historickému bronzu v  in-
terní lize, však nezvládl tento důležitý zápas 
a podlehl 3:5.

Josef Studenič, který po prvním kole ne-
vsítil ani branku, si tentokrát spravil chuť 
doslova k překvapení všech. Dokázal potrá-
pit Petra Hadaščoka tak, že ho nenechal vy-
užít ani jednu šanci a zaslouženě vyhrál 2:0.

Velmi zajímavý byl duel mezi Vlastimi-
lem Kalmusem a Daliborem Hájkem. Dája, 
jasný favorit zápasu, se docela hodně na-
trápil a Vlastík mohl být celkem spokojený, 
neboť výsledek na konci zápasu svítil neroz-
hodně 2:2.

Josef Svoboda si zopakoval zápas s  Ví-
tězslavem Foltýnem, s  kterým sváděl boj 
o třetí místo v interní lize. Opět to bylo dra-
ma, i když Pepa vedl už 3:0, přesto se mu-
sel o  výsledek obávat. Víťa svou klasickou 
urputností tento zápas nevzdával a dokázal 
se přiblížit na rozdíl jediné branky. Jenže 
vyrovnat se mu už nepodařilo a prohrál vý-
sledkem 4:3.

Třetí kolo ve skupině A  zakončili zápa-
sem Josef Studenič s  Daliborem Hájkem. 
A  zase bylo překvapení. Pepa, povzbuzen 
předešlou výhrou, si i tentokrát smlsnul na 
favoritovi. Velmi vyrovnaný duel rozhodl 
Pepa jedinou brankou do Dájovy sítě a  vy-
hrál fotbalovým výsledkem 1:0.

Petr Hadaščok v  posledním kole doká-
zal vyzrát nad Vlastimilem Kalmusem 2:1, 
ale i to mu nebylo už nic platné a ve skupině 
A obsadil poslední čtvrté místo.

Za to ve skupině B se suverénně stal ví-
tězem Josef Svoboda, který v posledním zá-
pase dokázal s přehledem porazit Ladislava 
Hájka 3:0.

Čtvrtfinále:

Josef Studenič si tak po skvělém výkonu 
ve skupině mohl odpočinout, neboť auto-
maticky postoupil do semifinále Wooden 
cupu 2023.

Dlouholetí rivalové proti sobě: Vlastimil 
Kalmus se ve čtvrtfinále utkal s Vítězslavem 
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Foltýnem a  kdo čekal zajímavou vyrovna-
nou bitvu, musel být zklamaný. Vlastík svou 
velmi povedenou hrou nedal Víťovi moc 
šancí na úspěch a  zaslouženě postoupil do 
semifinále za vítězství 3:0.

Druhé čtvrtfinále mělo jasného favorita. 
Dalibor Hájek si vyšlápnul na svého otce La-
dislava Hájka a s přehledem ho přehrál 5:1.

Poslední čtvrtfinálovou dvojicí byli Petr 
Hadaščok s Josefem Svobodou. Pepa suve-
rén základní části dostal naloženo od Petra 
0:6 a  pravidlo, že první ze skupiny by měl 
být jasným favoritem proti poslednímu, se 
tak nekonalo. Pepa si tak bude muset po-
čkat na úspěch ve Wooden cupu minimálně 
o další rok. Posledním úspěšným rokem Jo-
sefa Svobody ve Wooden cupu byl rok 2016.

Semifinále:

Odpočatý Josef Studenič věřil, že finále 
má na dosah ruky a chtěl proto udělat všech-
no. Jenže stopku mu dal Vlastimil Kalmus. 
Jeho taktická bitva byla proti Pepovi velmi 
efektivní i  co se týče produktivity, a  tak si 
o dřevěný grál nakonec zahrál Vlastík za vy-
soké vítězství 0:4.

Bitva dvou velikánů Doberského šprtce, 
takto by se dalo nazvat druhé semifinále. 
Dalibor Hájek versus Petr Hadaščok, jen 
jeden se však mohl podívat do finále Woo-
den cupu. Petrovi, který se vystřílel ve čtvrt-
finále, tentokrát muška moc nemířila. Po 
mnoha gólových přestřelkách se nakonec 
k Vlastíkovi do finále podíval Dalibor Hájek 
za vítězství 7:3.

O 3. Místo:

Josef Studenič chtěl zabojovat aspoň 
o  to třetí místo, proti byl však Petr Hadaš-

čok, který nechtěl dopustit nějaké velké pře-
kvapení, a to se taky stalo. Petr rozdrtil Pepu 
vysoko 6:1 a mohl slavit bronzovou medaili. 
Pro Pepu tento spanilý a dobrý turnaj skon-
čil hořkou porážkou a byl velmi zklamaný.

Finále:

Očekáváné finále bylo tady. Dalibor Há-
jek, naposledy vítěz Wooden cupu 2020, 
se utkal proti Vlastíkovi Kalmusovi, který 
se poprvé v historii mohl zapsat do tabulky 
vítězů tohoto turnaje. Bohužel se ten sen 
Vlastíkovi nesplnil, neboť zkušený Dája si 
s  Vlastíkem poradil 2:0 a  po třech letech 
opět nad hlavu zvedl tento historický a krás-
ný pohár pro vítěze Wooden cupu.

11. ročník je tak úspěšně za námi a  tě-
šíme se opět příští rok. Děkujeme všem 
sponzorům hlavně už zmíněnému Pivovaru 
Radegast za podporu a  těšíme se na další 
spolupráci.

Josef Svoboda (BHC Dobrá)
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Stalo Se před 40 lety (vybíráme z kroniky roku 1983)
Z novin o pojízdné prodejně. „Už několik let k nám jezdívala do Dobré–

osady Vrchy pojízdná prodejna, ale letos před velikonočními svátky přestala
dojíždět a nyní jsme nuceni si své nákupy obstarávat, jak se dá. Jsme tady
většinou přestárlí lidé. Obchod s potravinami je vzdálen 3—6 kilometrů, což
je pro staré lidi obtížné. Žádali jsme o pomoc vedení Jednoty, ale bylo nám
sděleno, že nemají náhradu. Je nás tady v osadě Vrchy 50 rodin, asi 1/8 občanů
obce.“ Odpověď vedení Jednoty: „Prodejna zajížděla 2krát týdně po své trase i do Dobré, ale
koncem března havarovala a není možno ji opravit. Od 13. května opět zajíždí na Vrchy, neboť
se podařilo získat na výpomoc pojízdnou prodejnu z Hranic.“

Kriticky o mládeži. „Ve Svazu socialistické mládeže nepracuje stranická skupina, protože
se ji nepodařilo založit, ježto má svaz málo členů–komunistů. Většina jich se vymlouvá na
přetížení funkcemi ve školách a závodech, kde studují a pracují. Svaz se podařilo postavit na
nohy novému předsedovi. V nižších ročnících je dobrý vztah dětí k členství v jiskrách (pro
školáky 1.—3. třídy), v pionýrské organizaci (starší děti) i k Sovětskému svazu, ve vyšších
třídách se toto vytrácí a děti chápou nošení pionýrského kroje jako něco ponižujícího, nemají
zájem o vstup do svazu mládeže nebo jej chápou jako formální záležitost. Při různých oslavách
se mnohdy projevuje neúcta ke státním hymnám a symbolům, k tomu pak přistupuje malo-
měšťácká posedlost k západní módě. I když za mnohé mohou rodiče, musí škola jako státní
a třídní nástroj výchovy být schopna vylučovat tyto škodlivé vlivy, vždyť pro většinu dětí je
učitel větší autoritou než rodiče.“

Naši rybáři organizovaní v Českém rybářském svazu (ze 70 členů je v něm 30 pionýrů)
nasadili do řeky 10 000 pstruhů a 20 000 ostatních druhů ryb. Přestavěli si chatu. Ulovili
775 pstruhů, 105 kaprů, 53 candátů, 10 úhořů a 498 ostatních. K nejlepším patří Karel
Skotnica, Zdenek Piščáček, Zdeněk Smith, Jaroslav Šostý, Jan Zabystřan (předseda), Václav
Šokala (místopředseda).

Myslivci zastřelili letos 3 divočáky, sele divočáka, laň a 19 divokých holubů na 5 honech.
Zastřeleno bylo při nich ještě 130 zajíců a 72 bažantů, 17 lišek, 9 psů, 4 tchoři a 1 vrána.
Poslavili 3 voliéry a 5 nových zásypů. Myslivci mají 7 loveckých psů a psa norníka.

Z úspěchů našich žen. Český svaz žen uspořádal zájezd do Gottwaldova (Zlína) a Luhačovic.
V listopadu na Slovensko. Uspořádal kurz kosmetiky, kurz drhání a vyšívání. — Družstvo žen
červeného kříže se zúčastnilo 5. října celostátní soutěže a získalo 1. místo. Členky tohoto
velkého úspěchu byly: Anna Zmijová, Ludmila Peterková (učitelka), Barbora Baronová
(bývalá ředitelka mateřské školy), Milada Žurková (zdravotní sestra v nemocnici), Františka
Svobodová (bývalá zdravotní sestra u našeho obvodního lékaře).

Výzva (z oběžníku): „Obvodní oddělení veřejné bezpečnosti (obdoba policie) žádá občany
o spolupráci při zjištění totožnosti neznámé ženy, která v měsíci dubnu v několika případech
využila omylu důvěřivých občanů a odprodala jim nekvalitní ložní povlaky a přehozy za pře-
mrštěnou cenu, a to pod záminkou, že si toto zboží u ní objednal některý z rodinných
příslušníků poškozeného. Osoba je snědé pleti, nejspíše cikánka.“

Zbytky jídel ze školní kuchyně. Místní národní výbor odůvodnil zákaz odebírání zbytků
jídel občanu z Nošovic: „Upozorňujeme, že není možno dávat zbytky jídel ze školních jídelen
pracovníkům školní jídelny. Odpad je nutno předem nabídnout JZD (zemědělskému družstvu)
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nebo státnímu statku. Za předpokladu, že by ze strany těchto podniků nebyl zájem, je možno
poskytnout na základě žádosti občana odběr zbytků jídel se svolením národního výboru.
Doposud byly zbytky odebírány s povolením národního výboru občankou z Dobré, která za ně
dodá školní kuchyni 60 vajíček, 50 kg brambor a dle možnosti zeleninu z vlastní zahrádky.“

Školka má zahradu a výtah. „Rada národního výboru rozhodla dát do užívání zahradu po
paní Mokryšové školce. Jedná se o ovocnou zahradu, kterou bude udržovat Sdružení rodičů
a přátel školy. Výtěžek z ní bude předáván školní kuchyni k zlepšení stravování dětí.“

Jsou rifle vhodné? Rada národního výboru odůvodňuje zákaz vstupu v riflích tím, že
mládež chodí na zábavy ve znečištěných a zaplátovaných riflích a chová se nespolečensky.
Ozval se M. M., funkcionář z Dobré: „Toto je značně zobecněné. Je možné zakázat vstup na
společenskou zábavu mladým lidem v čistých a nezaplátovaných riflích? Jaké je měřítko pro
společenské oblečení, když kromě riflí je povoleno vše — manžestrové i tesilové kalhoty,
popřípadě i skutečně společensky nevhodné oblečení?! Myslím, že nemůžeme rozhodovat ve
stylu ,tam se poprali dva v riflích’, tak zakážeme vstup v riflích. Ti dva, co chtějí udělat
výtržnost, ji udělají i třeba v černém obleku.“

Pionýrský tábor. Po deset let býval za hřištěm Sparty u pionýrské klubovny mezi šatnami
a olšinou u řeky pionýrský tábor. Poprvé tak tomu bylo zřejmě v roce 1980; toho roku 9.
června bylo vydáno pro jeho zřízení povolení v termínu 1. července—28. srpna pro 48 dětí
v každém ze tří turnusů. Z dokumentu z roku 1983 můžeme vyčíst, jak to v něm vypadalo.
„Pionýrská skupina při Základní škole U studny v Karviné 7 žádala o povolení, jež jí bylo
uděleno tak jako v roce 1982 u řeky Morávky. Letos bude zde tábor od 1. července do 25.
srpna. Posezení u táboráku se povoluje maximálně do 22 hodin s omezením ohně podle
předpisů a nařizuje se po ukončení úplné uhašení ohně. I letos tu byly 4 turnusy s 50 dětmi
v každém z nich. V šatnách fotbalistů budou pionýři využívat sociálek kabin — WC a umývárnu.
V případě nepříznivého počasí poskytne Sokol společenskou místnost v budově šaten. Na
elektřinu, vodu a nájemné účtuje se 25 Kčs na pionýra, jinak jsou pobyty dětí bezplatné.“ —
V roce 1982 zde byl pionýrský tábor od 1. července do 27. srpna — 30 stanů, 4 velké stany
NDR (Německé demokratické republiky) a polní kuchyň pro 50 dětí.

Na škole vykonávali o prázdninách 28. srpna 1984 zkoušky Carine Ghazzi do 1. třídy
a Patrick Ghazzi do 3. třídy. Zkoušky vykonali úspěšně. Jejich matka je české národnosti, otec
arabské. Děti se narodily v Praze, nyní rodina žije ve Sjednocených arabských emirátech.
Každoročně navštěvují Československo. Matka si přeje, aby měly děti české vzdělání.

Síň tradic. Ve školním roce 1983—1984 byla na základní škole v Dobré otevřena Síň
bojových a revolučních tradic. Interiér byl vypracován na návrh Josefa Ručky Družstvem
stolařů a čalouníků v Místku a vybaven historickými exponáty. Výtvarně síň upravili učitelé
výtvarné výchovy a estetiky. Do ní byly nainstalovány některé věci, které měly docela
značnou historickou hodnotu. Například „pracovní blůza, plechový štítek a průkaz vězně
Dužího Vítězslava z věznice Breslau–Straubing; předvolání Dužího Vítězslava k výslechu
u lidového soudu v Breslau (Vratislavi); obálka, ve které Duží Vítězslav poslal své manželce
Marii dopis z vězení; telegram o smrti Chýlka Františka v koncentračním táboře v Osvětimi;
vězeňské šaty ženské (šaty věnovala síni tradic Kampová Jarmila, bývalá učitelka školy v Dobré)
a 3 ks drobností z koncentračního tábora, které v době věznění vyrobila.“ Pokud paměť sahá,
jednalo se o lžičku a další dva již neznámé předměty uhnětené ze střídky chleba…

Připravil Rostislav Vojkovský, kronikář
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Omnis Olomouc, a.s., tel.: 608 711 422pořadatel výstav

Změna ordinační doby Dětského střediska, 
MUDr. Iva Kučerová 

15. 9. 2023  pátek     NEORDINUJE SE
29. 9. 2023  pátek     7.30 – 10.30 hodin
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800 80 70 60
nordictelecom.cz

Zelený internet 
všechny rychlosti
za 295 Kč / měsíčně

Akce platí pro nové zákazníky při objednávce do 30. 9. 2023.

Garance 
ceny na 
1 ROK

prémiová péče
bez závazku 
Nordic TV na 3 měsíce
zdarma



9/2023

- 41 -



- 42 -



9/2023

- 43 -

PÁLENICE FM 
se sídlem v bývalém SELIKU 

 (Pionýrů 839) v MÍSTKU 
 
začne přijímat ovoce k výrobě destilátu 
                              21. srpna 2023 
vždy od pondělí do pátku od 8.00 do 17.00 
hodin a v sobotu od 8.00 do 11.00 hodin. 

 
Za dovezených cca 10 kg jablek, 13 kg švestek 
nebo 14 kg hrušek si odvezete 1 litr 50% 
jablkovice, slivovice, hruškovice a zaplatíte jen 
190,- Kč. 
 
Cena za vypálení z vašeho vlastního kvasu 
  180,-/ litr 50% alc 
Cena za zpracování a vypálení z dodaného 
ovoce  190,-/ litr 50% alc 
 

Ceny jsou uvedeny včetně spotřební daně, DPH 
 a likvidace odpadu. 

 
 
 
 
Také nabízíme:   
 
 
výkup ovoce (jablek, hrušek a švestek) –   
aktuální cena bude vždy oznámena. 
zestaření destilátu ultrazvukem  
uložení destilátů v dubových sudech +10,- 
 
 
 
 
 
 
 

Další informace najdete na www.palenicefm.cz nebo na telefonech: 
602 960 052, 606 469 683, 558 431 700 
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CCEELLOORROOČČNNÍÍ  PPRROODDEEJJ  ŠŠTTÍÍPPAANNÉÉHHOO  
PPAALLIIVVOOVVÉÉHHOO  DDŘŘÍÍVVÍÍ  

NNAA  MMAANNIIPPUULLAAČČNNÍÍMM  SSKKLLAADDĚĚ  VV  CCHHLLEEBBOOVVIICCÍÍCCHH  
((zzaa  ččeerrppaaccíí  ssttaanniiccíí  MMOOLL))  

  
 

 listnaté tvrdé .......... 1800 Kč/1 prms 
 listnaté měkké ....... 1250 Kč/1 prms 
 jehličnaté ................. 1300 Kč/1 prms 
                  ceny garantovány do 30.9.2023 

 
Délka polen: 25, 33, 40 nebo 55 cm. 
 

Telefon: 773333  774422  111199  

Ceny včetně DPH. 
Za délku 25 cm příplatek 100 Kč/1 prms. 
1 prms = 1 prostorový metr sypaný 

Dopravu je možné zajistit. 
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINWÄCHTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová
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Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Kulturní den SOPM
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